



July 29, 2025

COPE Local 343 stands with Palestine activists and their tireless efforts to uncover the findings outlined in the [Exposing Canadian Military Exports to Israel report](#), released today, July 29, 2025. Amidst a catastrophic, Level 5 state of [forced starvation](#) and the severe limiting of aid flow into Gaza, Israeli import data and public records can confirm [Canada's ongoing role](#) in supplying military goods, technology, and supplies to Israel, despite denial since January 2024.

On Thursday, July 24, 2025, [PM Mark Carney acknowledged](#) Israel's "violation of international law". By continuously aiding and abetting Israel's assault on Palestine, Canadians— and Canadian workers in turn— have been unknowingly made an accomplice to this violation.

We are all implicated. In every part of this process— from the production of goods, to the transportation of military cargo on commercial passenger flights— Canadian bodies have been used to help facilitate a ["humanitarian catastrophe of epic proportions"](#).

Labour cannot stand by. In the face of genocide and state-sanctioned war crimes, silence does not indicate neutrality. It indicates complicity. Beyond the monumental detriment to the people of Palestine, complacency in this crisis means compromising every value that labour is built on. Labour's strength has always been our ability to stand for what is right in the face of injustice. When we stay silent, we willingly erode the very fabric of our movement. What meaning does 'solidarity' have if there are conditions to our advocacy? What ground does labour have to stand on, if that ground only supports a select few?

The New Brunswick Federation of Labour has adopted a resolution [calling on unions](#) to refuse the handling of "hot cargo" bound for Israel, and we call on our labour allies, including the Ontario Federation of Labour to do the same. We stand with [NDP MP Heather McPherson in the condemnation of the Liberal Government](#) for continuously fuelling these war crimes, and call on all labour allies and community organizations to condemn these acts as well, and join us in demanding an fulsome and immediate stop to all military exports to Israel.

By now, it is abundantly clear that transparency and meaningful action cannot take place without increasing public pressure. It is our duty and moral responsibility to keep that pressure going.

In Solidarity and Struggle,
COPE Local 343 Executive Board

29 juillet 2025

La section locale 343 du SEPB se joint aux activistes de la Palestine et à leurs efforts inlassables pour mettre au jour les conclusions du rapport [Exposing Canadian Military Exports to Israel](#), publié hier, 29 juillet 2025. Au milieu d'un état catastrophique de [famine forcée](#) de niveau 5 et de la limitation sévère du passage de l'aide à Gaza, des données sur les importations israéliennes et des dossiers publics peuvent confirmer le [rôle continu du Canada](#) dans la distribution de biens, de technologies et de fournitures militaires à Israël, en dépit du déni depuis janvier 2024.

Le jeudi 24 juillet 2025, le [Premier ministre Mark Carney a reconnu](#) la « violation du droit international » par Israël. En aidant et en encourageant continuellement l'assaut d'Israël contre la Palestine, les Canadien(ne)s - et les travailleur(e)s canadien(ne)s à leur tour - ont été rendus involontairement complices de cette violation.

Nous sommes toutes et tous impliqué(e)s. À chaque étape de ce processus - de la production de biens au transport de cargaisons militaires sur des vols commerciaux - des corps canadiens ont été utilisés pour faciliter une « [catastrophe humanitaire aux proportions épiques](#) ».

Les syndicats ne peuvent pas rester inactifs. Face à un génocide et à des crimes de guerre sanctionnés par l'État, le silence ne signifie pas la neutralité. Il signifie la complicité. Au-delà du préjudice énorme causé au peuple palestinien, la complaisance dans cette crise équivaut à compromettre toutes les valeurs sur lesquelles le mouvement syndical s'est construit. La force du mouvement syndical a toujours été sa capacité à défendre ce qui est juste face à l'injustice. Lorsque nous restons silencieux, nous érodons volontairement le cœur de notre mouvement. Quel est le sens de la « solidarité » si notre action est soumise à des conditions? Sur quel pied le mouvement syndical doit-il s'appuyer, si ce pied ne soutient qu'une élite?

La Fédération des travailleurs et travailleuses du Nouveau-Brunswick a adopté une résolution [appelant les syndicats](#) à refuser la manutention de « cargaisons chaudes » à destination d'Israël et nous appelons nos alliés syndicaux, y compris la Fédération du travail de l'Ontario,



CANADIAN OFFICE AND PROFESSIONAL EMPLOYEES UNION

200 Consumers Road, Suite 211, North York, Ontario M2J 4R4

TEL. (416) 703-4448 EMAIL office@cope343.com WEB. www.cope343.com

à suivre leur exemple. Nous nous joignons à la [députée néo-démocrate Heather McPherson dans sa condamnation du gouvernement libéral](#) pour avoir continuellement alimenté ces crimes de guerre. Nous appelons tous les alliés syndicaux et les organisations communautaires à condamner également ces actes et à se joindre à nous pour demander l'arrêt complet et immédiat de toutes les exportations militaires à Israël.

Il est maintenant évident que la transparence et l'action significative ne peuvent se faire sans une pression publique croissante. Il est essentiel de maintenir cette pression, c'est notre devoir et notre responsabilité morale.

En toute solidarité,

L'Exécutif de la Section locale 343 du SEPB